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Javaslat a Gemenc Természetvédelmi-, és Sportegyesület működésére és terveinek 
bemutatására 

 
 
 
 

Tisztelt Humán Bizottság! 
 
 
A Bizottság a 2015. évi munkatervébe napirendjére tűzte a városi sportegyesületek 
tevékenységére vonatkozó beszámolókat. A mellékletben olvasható a Gemenc 
Természetvédelmi-, és Sportegyesület szakmai beszámolója, valamint a jövőre vonatkozó 
terveinek bemutatása. Az ülésen az egyesület képviselője meghívottként jelen lesz, ahol 
lehetőség nyílik további kérdések megvitatására. 
 
Kérem a Tisztelt Bizottságot szakmai beszámoló megtárgyalására és határozathozatalra. 
 

Szekszárd, 2015. október 21. 

 

 

Csillagné Szánthó Polixéna 

   Humán Bizottság elnöke 
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Határozati javaslat 
 
 
 

Tárgy: Beszámoló a Gemenc Természetvédelmi-, és Sportegyesület működéséről és 
terveinek bemutatásáról 
 
 
 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Humán Bizottsága a 

Gemenc Természetvédelmi-, és Sportegyesület szakmai beszámolóját elfogadja. 

 

2. A Bizottság megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó 

tervek megvalósításához sok sikert kíván. 

 

3. A Bizottság felkéri a Gemenc Természetvédelmi-, és Sportegyesületet, hogy a jövőre 

vonatkozóan is keressen pályázati lehetőségeket működésükhöz, illetve rendezvényeik 

szervezéséhez. 

 

 

Határidő: 2015. október 26. 
 

Felelős:  Csillagné Szánthó Polixéna HB elnök 
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Gemenc TSE 

               7100  Szekszárd 

           Pollack ltp. 10.  1/10 

    gemenc.tse@mail.datanet.hu 

      http://gemenctse.ewk.hu/     

      Sz.sz.: 71900072-10082768 

           A.sz.: 19232513-1-17      

                   74 / 413-550 
Polgármesteri Hivatal 

Humán Osztály 

Szekszárd  

Béla tér 8. 

 

Tárgy : szakmai tájékoztató  

Hiv. sz: VI.15-26/2015 

 

 Egyesületünk a korábbi évekhez hasonlóan , a már megszokott tematika szerint működött , bár egy 

minimális mértékben csökkent lendülettel . Ez utóbbi – mármint a lendület csökkenés -- oka az volt , 

hogy felnőtt a kezünk alatt egy generáció , akik diákként-főiskolásként részt tudtak venni a szervezet 

munkájában – főként kampánymunkákban , de felnőtt dolgozó emberként nehezebben tudnak időt 

szakítani pl. a Kihívás napján a Prométheusz parkban az egész napos programra . 

 Turisták vagyunk , a természetben űzhető – nem versenysport jellegű –  tevékenység jelenti 

működésünk alapját . Szorosan kötődünk a Tolna megyei Természetbarát Szövetség programjaihoz , vagy 

résztvevőként , vagy rendezőként . Legfőbb szakmai partnerünk a Fehérlófia Sportegyesület és az Ifjúsági 

Unió Szekszárd . A szekszárdi iskolák közül legszorosabb a kapcsolat a Comenius Alapítványi Általános 

Iskolával , de jelentős a Babits és Dienes Általános Iskolákkal közös programok száma is .  

 Programjainkat a normál gyalogtúrák kevésbé jellemzik , inkább valami extrával szeretünk 

előrukkolni – erre inkább kaphatók a mai felpörgetett világban élő-felnövő gyerekek ; tekintve , hogy 

szervezetünknek elsődleges célcsoportját alkotják .  

 Mint fentebb említettem valamilyen szinten szakember-és időhiánnyal szembesültünk, így a 

közelmúlt programlistája kicsit szerényebb a korábbi években megszokottnál .  

 Időrendben nézve januárban az Ifjúsági Uniónak segítettünk a több mint ezer főt megmozgató 

Bartina túra útvonalának bontásában – kvaddal szedtük össze a szalagozást a rendezvény után .  

 Februárban a Pataki túrán vettünk részt , a korábbinál kevesebben , mert a Dienes iskolásoknak 

programütközése volt .  

 Márciusban a Babits Iskolából jöttek résztvevők a Petőfi kerékpáros emléktúrára , a kisebb távot 

vállalókkal Janya várhoz , a felkészültebbekkel Sárszentlőrincre mentünk .  

 Április a főszezon a Gemenc TSE életében : a híres-hírhedt Tolnai Tájakon Túrázók Tavaszi 

Természetjáró Akadályversenye a műsor ilyenkor . Az egyedülálló rendezvény 24 év után ismét a 

Mucsitól északra eső erdőben volt , szomorú aktualitást adva , hogy az Egyesület  alapítója és a TTT 

kiötlője ,  Bodor Árpád tavaly nyáron elhunyt . A későn indult szervezés – nehézkesen ment a helyszín 

kiválasztása – ellenére sikerült briliáns pályát építeni : a fő szenzációnak számító drótkötélpálya ugyan 

szokványos lett , de több újítás ( vakszoba , létráshajó , savas tó , medvecsapda )  egyidejű bemutatásával 

ismét remekelt a rendezőgárda . A versenyzők is a szokott számban és összetételben jöttek , a közel 300 

fős versenyzők fele volt szekszárdi , és több mint fele fiatal vagy gyerek .  

Májusban a Kihívás napja  ( Prométheusz park )  a szokott program , az „ügyfélkör” szinte kizárólag 

óvodásokból áll , a szokott elemek ( drótkötélpálya , vitorlás , vízibicikli , savas tó , kvadok , sziámi és 

vakvezető pálya ) többszáz kisgyereket mozgattak meg .  

 Júniusban az IFU legfőbb vizes programjában , a Laudeturban segédkeztünk . A hónap végén a 

drogellenes túrán villantottunk be párat az egyik állomáson a Gemenc TSE csapatépítő-közösségformáló 

játékai közül . A hónap végén a másik partnerszervezettel közösen a Babity Alekszej eméktúrát ( Medina-

mailto:gemenc.tse@mail.datanet.hu
http://gemenctse.ewk.hu/
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Grábóc)  rendeztünk . A jól kitalált , újszerű program sajnos gyenge propagandát kapott a részünkről és ez 

a résztvevők siralmas számán meg is látszott – ha megtartjuk ezt az egyébként nagyon egyedi ( 

gyalogosan , kerékpárral és vízen evezve ) teljesíthető túrát akkor normálisan meg kell hírdetni. Vagy 

levenni az éves programról .  

 Júliusban az Élményfürdőnek a   Családi nap programsorozatába segítettünk be , bár érdekes 

játékokat telepítettünk a strandra , de az érdeklődés csekély volt – úgy látszik nem mindenhol vevők ez 

ilyen tevékenységre az emberek . Ekkor volt a LEADER támogatásból felújított Doromlási gátőrházban a 

táborozás a Comenius iskolásokkal . És még két tábor (Önkéntes tábor Szálka és Dienes Német tábor 

Sötétvölgy) napi programjának a turisztikai leszervezésére kaptunk felkérést .  

 Szervezetünk mentorálásával festettek ki 50 km turistajelzést . 

 

 A jövőre vonatkozóan a tervek az eddigiekhez hasonlóak lennének . Tervezzük a Babity Alekszej 

túrához kapcsolódóan a Malom-hegy Hidaspetre térségben új turistajelzés kifestését . Egyébként a 

korábbi programokat látogatjuk illetve rendezzük . Vagyis a Bartina  túra , Pataki Emléktúra , Petőfi 

Kerékpáros-és Vízi emléktúra , TTT akadályverseny , Kihívás napja a Promiban , éjszakai túra , táborozás 

Doromláson , Szarvasbőgés hallgató túra, TOTAKIV , Kegyeleti túra , Mikulás túra a vázlatos terv .  

 

 Felmerült , hogy szakosztályi szinten vegyük fel a működési körünkbe az Önkéntes 

Mentőszervezeti  formát , ezzel kapcsolatban egyeztettünk a Katasztrófavédelmi Igazgatósággal .  

 

 Az elmúlt időszakban viszont azt tapasztaltuk , hogy elég nehezen tudjuk kiállítani a stábot a 

tervezett programokra , és ez óvatosságra int . Azonfelül kialakult egy kellemetlen konfliktus az 

egyesületi elnök és a lakókörnyezetében élő néhány szomszéd , illetve ezzel összefüggésben a Közterület 

felügyelettel . Az ügy még folyamatban van , de kedvezőtlen végkifejlet esetén a szervezet húzóembere 

minimalizálni fogja a közéleti tevékenységét , ami a  programok további csökkenését eredményezi , 

illetve a  tervezett mentőegyesületi felállás sem fog megvalósulni . Az egyesület nyilván nem egy 

emberből áll , de a vezető aktivitása vagy passzivitása nagyon meghatározó az ilyen kis egységek 

életében .  

 

 Kedvező esetben a korábban megszokott programkínálatot szeretnénk véghezvinni , de az 

aktivisták számának csökkenése ( mindenki dolgozik , kevesebb a szabadideje ) komoly gondot jelent 

számunkra .  

 

 

 Szekszárd 2015-09-30 

 

 

 

          Gergely Péter  

               elnök   

 


